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Anteckningar från möte med Mölndalsåns vattenråd i 

Härryda församlingshem den 9 juni 2023 
 

 

Närvarande:  Bengt Johansson (M), Härryda kommun (ordf.) 

Peter Krahl Rydberg (MP), Bollebygds kommun  

Ilse Postma, Bollebygds kommun 

Ulrika Ljungman, Härryda kommun 

Ann Rane, Mölndals stad 

My Högfeldt (MP), Mölndals stad 

Maria Granath (C), Göteborgs stad 

Inger Kjellberg, Kretslopp och vatten i Göteborg 

Josefine Evertsson, Miljöförvaltningen i Göteborg 

Olle Adolfsson (S), Lerums kommun 

Axel Lindqvist, Lerums kommun 

Lars Gustafsson (C), Lerums kommun 

Leif-Henrik Andersson, Mölndals Kvarnby 

Åke Hell, Mölndalsåns fiskeråd 

Bertil Svensson, Södra skogsägarna 

Leif Lithander, Naturskyddsföreningen Mölndal 

Ragnar Lagergren, Kontaktperson Länsstyrelsen Västra Götalands län 

Monica Dahlberg, GÄVVF/Göteborgsregionen (GR), sekr. 

1. Mötet öppnas 

Ordförande Bengt Johansson öppnar mötet. 

2. Godkännande av dagordningen 

En punkt läggs till under Övriga frågor gällande val av ny vice ordförande sedan  

Bernt A Runberg från Mölndals avsagt sig uppdraget. 

Dagordningen godkändes med det tillägget. 

3. Föregående mötes anteckningar 

Anteckningarna godkändes och läggs till handlingarna. 

4. Presentationsrunda 

Då några är nya i vattenrådet genomfördes en presentationsrunda. 
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5. Meddelanden 

• Årsrapporten avseende vattenrådets verksamhet 2022 inskickad till 

Vattenmyndigheten. Ligger på hemsidan. 

• Fortfarande inga besked gällande samverkansbidrag till vattenråden från 

Vattenmyndigheten. Ragnar förtydligade att man arbetar för fullt för att det ska 

bli möjligt att dela ut bidrag till vattenråden.  

• Som nämndes på förra mötet har förhöjda halter av bl a Kadmium (Cd) och Bly 

(Pb) uppmätts i Mölndalsån de senaste åren enligt Göta älvs vattenvårdsförbunds 

(GÄVVF) mätningar inom SRK vid Nya Ullevi. 

Vattenvårdsförbundet genomför därför en utökad provtagning på flera platser 

längs ån för att försöka ta reda på källan. Vid provtagningen i maj var värdena 

normala, men då det varit så torrt kan resultaten vara missvisande. Det kommer 

att genomföras ytterligare minst en provtagningsomgång efter att det regnat 

igen. 

6. Åtgärdssamordnare för Mölndalsåns ARO; samt  

7. Vattenrådets ekonomi 

Syfte och bakgrund 

För att uppnå ett kostnadseffektivt åtgärdsarbete inom ett avrinningsområde föredras en 

samverkan mellan kommuner och andra parter eftersom vattensystem och 

avrinningsområden inte följer de administrativa gränser som gäller för kommunerna. 

Vattenrådens roll är att främja samverkan och att samla kompetenser som kan bidra vid 

dialog om prioritering.  

Vattenrådet kan bidra till en samordnad planering för åtgärdsarbete inom 

avrinningsområdet om en åtgärdssamordnare finansieras gemensamt. 

Personen/personerna skulle kunna vara anställd/a vid GR eller vid någon av kommunerna 

och som en del av sin tjänst utföra arbetet på uppdrag av vattenrådet.  

Under 2021 tillskrevs kommunerna om en medfinansiering för åtgärdssamordning där 

ambitionen var delfinansiering med bidrag från Länsstyrelsen (Brev bifogas). Denna 

bidragsform var då tyvärr inte tillämplig för arbetet inom Mölndalsån. Då 

förutsättningarna ändras något önskar vattenrådet förtydliga förfrågan från 2021. 

Vattenrådet efterfrågar nu ett ställningstagande från medverkande kommuner avseende 

finansiering av samordnat åtgärdsarbete så att en utredning kan genomföras utifrån att 

det finns behov av erforderliga insatser från kommunerna för de kommande åren. 

Frågeställning 

Vattenrådet för Mölndalsån önskar senast augusti/september 2023 ett ställningstagande 

från kommunen om utökade medel för finansiering av samlat åtgärdsarbete via 

vattenrådet.  

Vattenrådet önskar att kommunerna avsätter medel enligt bifogad fördelning till detta 

arbete. 

Vattenrådet önskar att medel kan användas till samordnare som anställs vid GR eller 

någon av de deltagande kommunerna. 
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8. Rapportering från vattenrådets pågående projekt, vad har hänt sedan sist? 

o Skyltprojekt (Michael Nilsson (SNF), Ulrika Ljungman Emma Nevander (Härryda), 

Michael Slätt (Mölndals), Josefine Evertsson (Göteborg) Axel Lindqvist (Lerum), 

Matilda Lindström, Bollebygd) & Monica Dahlberg (GR)).  

Resp kommunrepresentant i gruppen har nu ansvar för att se över skyltplatser, 

skyltinnehåll, storlek på skyltar, behov av skyltställ m.m. och kommunicera det 

med Michael som gör själva skyltunderlagen och Härryda ansvarar för den 

gemensamma upphandlingen. 

o Politikerutbildning (Michael, Emma, Torbjörn & Niklas) 

- Tidplan för kommunerna: 

Rimligt att de utförs hösten 2023 för att få med nya politiker.  

Kommunernas politiska representanter får i uppdrag att boka in tider i sina resp 

kommuner. 

Viktigt att det blir konkret med fokus på hur politikernas beslut påverkar 

möjligheten för vattendragen att uppnå minst God status enl. Vattendirektivet. 

o Möten med tjänstepersoner (Michael, Emma, Torbjörn & Niklas) 

Avvaktar med att boka in träffas med kommunernas tjänstepersoner tills efter vi 

har träffat under politikerna (2023). 

Viktigt för projekten att det blir klargjort från kommunerna huruvida vattenrådet fortsatt 

kan få kommunbidraget eller inte till budgeterade projekt (skyltar och våtmarker) 

9. Övriga planerade aktiviteter/projekt för vattenrådet inkl. idébank för 

framtiden. 

- Har föreslagits och budgeterats för ett våtmarksprojekt under 2023. Detta har 

dock stannat upp delvis p g a osäkerhet kring vattenrådets finansiering. Också 

oklart vem som kan åta sig att vara ansvarig för projektet, är det Michael 

(SNF) eller Niklas (Sportfiskarna)? 

- Besök vid det nya vattenverket i Hindås och dämmet vid utloppet fr V Nedsjön 

vid mötet 6 oktober 2023.  

Mölndals kvarnby har frågat Härryda kommun, som åtagit sig att åtgärda 

vandringshindret, varför det inte händer något med fiskvägen vid V Nedsjöns 

utlopp. 

- Finns fler förslag? 

10. Bordet runt – Information och reflektion från vattenrådets representanter om 

vad som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör 

Mölndalsåns ARO (Stående punkt) 

Härryda kommun 

Bengt informerar om att: 

• Nya vattenverket klart i slutet av 2023. De stora investeringarna inom VA ger 

möjlighet att bygga ut österut.  

• Kommer eventuellt att byggas ett nytt avloppsreningsverk i Bollebygd, alternativet är 

anslutning till Gryaab via Rävlanda/Hindås. 
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• Byggnationen vid Wendelsstrand har bromsats upp p g a ökade kostnader. 

• Byggnation vid Link 40 (vägen mot Partille) med logistik och lager, byggstart 2024. 

• Bocköhalvön ska anslutas till kommunalt VA senast 2025 

• Inget nytt om fiskvägen vid Hindås. 

Göteborgs stad 

Josefine informerar om att: 

• Göteborg nyligen uppmanade kring vattenbesparing i Göteborg och Mölndal vilket fick 

bra gehör, gick ner till < 40 liter/person och dygn.  

• Har tillsammans med Mölndal handlat upp konsult för framtagande av lokalt 

åtgärdsprogram för de vattenförekomster som finns inom Mölndalsåns 

avrinningsområde. Vill gärna bolla förslag med vattenrådet.  

• Många vattenverksamheter som pågår i Mölndalsån eller planeras. Svårt att bedöma 

kumulativa effekterna av alla planer. 

• Tar fram en Staden-gemensam vattenkarta. 

• Startar ett kompetensutvecklingsprojekt kring vattenfrågor. 

Mölndal 

Ann informerar om att: 

• Lokalt åtgärdsprogram för Balltorpsbäcken (och Stora ån) antaget i KS. Ligger i VISS 

och på Mölndals stads hemsida. 

• Åtgärdsplan för Mölndals stads vattenförvaltningsarbete är i slutskedet. 

Förhoppningsvis beslutas det till hösten. 

• Vid Forsåker är tre mindre kallmurar på väg att byggas invid bäcken. En vid P-huset i 

backen och två inne på området vid Diagonalbron. 

• Ingen ny info om kraftverksansökan. 

• Kalibrering pågår vid Stensjö dämme. 

• Planering pågår för fiskvägen vid Grevedämmet. Planerad start i september. 

• Beviljat LOVA-bidrag för utredning av näringsämnespåverkan i Alebäcken (biflöde till 

Kålleredsbäcken). 

• ÖP antogs i mars 2023. 

• I vattenrådet ersättas Bernt Runberg av Pernilla Övermark.  

Mölndals kvarnby 

Leif-Henrik informerar om att: 

• Flödet i ån är nu bara 500 liter/s. 

• Utför översyn av läckage vid dämmen. 

• Det har blåst ner skog mellan Stora och Lilla Härsjön. Även vid Vällsjön har det blåst 

ner ett stort träd. 
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• Pågår en utredning om hur MKN (Miljökvalitetsnormerna) påverkas av regleringen. För 

Nedsjöarna är rapporten färdig och ska vara ett underlag för ansökan inom NAP 

(Nationell plan för omprövning av vattenkraften). Länsstyrelsen avvaktar för att se om 

regleringen av ån bör justeras och om MKN ska föreslås ändras, det senare blir i så fall 

ett beslut för regeringen. 

Mölndalsåns fiskeråd 

Åke informerar om att: 

• Man ser att de minska kalkningsanslagen kommer att ge problem. Ragnar informerade 

om att Lst har uppvaktat HaV och fått ytterligare 2,5 miljoner till kalkningen i länet. 

Vill gärna få information om kalkningen inom Mölndalsåns ARO vid nästa möte. 

Södra skogsägarna 

Bertil informerar om att: 

• De håller kurser om återvätning och Blå målklassning i skogsvårdsplaner. Bredare 

skyddszoner där det finns lax och flodpärlmussla. 

• Härskogsvägen ska rätas vilket påverkar Vällsjöbäcken. SNF i Lerum har begärt att 

kompensationsåtgärder ska göras, bl läggas i rätt grusfraktioner i Kullsjön.  

• Tipsar om att Morgan Lindqvist är bra att anlita om man ska bygga omlöp.  

Lerums kommun 

• Inget nytt att informera om. 

Bollebygd 

• Ilse informerar om att hon ersätter Matilda i vattenrådet.informerar om att: 

Naturskyddsföreningen 

• Inget nytt att informera om. 

11. Hemsidan www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad (Stående punkt) 

Rapporten från våtmarksinventeringen i Härryda 2021 läggs upp på hemsida under: 

Dokument/Publikationer. 

Monica uppmanar att komma in med synpunkter och förslag till ny information att lägga 

upp på hemsidan, går bra att göra även mellan mötena om man kommer på något. 

12. Övriga frågor 

• Bernt A Runberg, Mölndals stad, som valdes till vice ordförande på mötet i mars 

har avsagt sig uppdraget. Han ersätts som Mölndals stads ordinarie politiska 

representant av Pernilla Övermark (S). 

Pernilla föreslås som vice ordförande i vattenrådet, detta förslag godkändes av 

vattenrådet, och Pernilla väljs därmed till ny vice ordförande. 

13. Nästa möte 

Kommande möten: 

• 6 oktober kl. 09:00-13:00 möte vid Hindås station med efterföljande med besök vid 

nya vattenverket i Hindås samt dämmet vid utloppet ur V Nedsjön. 

file://///grfs01.gr.to/avd/Miljösam/10_Vattenråd/Vattenråd%20Mölndalsån/Ant%20Mölndalsåns%20VR/www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad
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• 1 december kl. 09:00-12:00 på Göteborgsregionen (GR), Anders Personsgatan 8 i 

Göteborg 

 

Efter dagens möte besöktes dämmen vid utloppen från S Härsjön och Hornasjön. 

 

/Monica Dahlberg, sekr. 


